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Podnikatelé s hejtmanem, radními LK  a Czechinvestem diskutovali aktuální problémy kraje

 

Doprava a využití dotací ze strukturálních fondů. To byla nejpalčivější témata včerejší
pracovní snídaně podnikatelů působících v Libereckém kraji se zdejším hejtmanem
Stanislavem Eichlerem, náměstky Lidii Vajnerovou, Radkem Ciklem a Vítem Příkaským a
radním Pavlem Petráčkem a Pavlem Novákem v salónku hotelu Zlatý lev v Liberci.

. Na setkání se diskutoval možný termín dokončení a způsob trasování rychlostní silnice R35,
kvalitní silniční spojení s Německem a Polskem nebo třeba využití zdrojů z evropských fondů
pro financování podnikatelských projektů.

„Jako hejtman kraje se pravidelně potkávám s podnikateli Liberecka a navzájem se informujeme
o situaci v podnikatelské sféře. Hledáme řešení aktuálních problémů jako je například finanční krize,
která nás v současnosti potkala, a snažíme se nalézt nové způsoby uplatnění zdejších podniků,“
uvedl na setkání Stanislav Eichler, hejtman Libereckého kraje.

„Agentura CzechInvest pořádá setkání podnikatelů s hejtmany českých krajů už několik let. V rámci
služby AfterCare jsme v neustálém kontaktu s podniky, které jsme do České republiky v minulosti
přivedli. Spuštěním jejich činnosti naše vzájemná komunikace nekončí, právě naopak. Zajímáme se o
to, na jaké problémy při své práci narážejí a snažíme se pomoct s jejich řešením. Právě organizace
setkání s nejvyššími zástupci krajů je skvělou příležitostí pro pojmenování aktuálních problémů a
společné hledání jejich řešení,“ vysvětluje Alexandra Rudyšarová, generální ředitelka agentury
CzechInvest.

Aktuálním tématem regionu je budoucnost libereckého letiště. Vlastník, kterým je statutární
město Liberec, projevil záměr jej prodat. Zástupci kraje podnikatele na dnešním setkání ujistili,



že mají
o zachování letiště velký zájem, dokonce už mají připravené pozemky pro případnou směnu
s magistrátem.

„Páté největší město v České republice si určitě zaslouží přítomnost letiště, které dokáže odbavovat
mezinárodní lety. Přítomnost takového dopravního uzlu by bylo naší jasnou výhodou při jednání
s investory,“ uvedl hejtman.

Vedle dopravních problémů odpovídali zástupci Libereckého kraje i na otázky spojené se
školstvím v kraji. Náměstek hejtmana pro školství, mládež, tělovýchovu a sport Radek Cikl
reagoval na možný budoucí nedostatek kvalifikovaných pracovníků zejména v technických
oborech. Ujistil podniky, které bojují s nedostatkem žáků vzdělaných v učňovských oborech o
tom, že se kraj snaží lákat žáky do této oblasti prostřednictvím poskytování speciálních
stipendií.

Podnikatelé se zajímali také o příležitosti pro okresy, nově zařazené do skupiny hospodářsky
postižených regionů. Pro se pro ně mimo jiné otevírá příležitost čerpat dotace z vybraných
evropských programů za zvýhodněných podmínek. Například aktuálně otevřené programy ICT
a strategické služby či Potenciál nabízejí možnost čerpat dotace ve zvýšené hodnotě až 150,
respektive 200 milionů korun. Pro malé a střední podniky z nově přidaných hospodářsky
postižených regionů se otevírá příležitost žádat o dotaci z plánované výzvy programu Rozvoj,
která bude Ministerstvem průmyslu a obchodu zveřejněna v dubnu tohoto roku.

Na setkání s hejtmanem přišli zástupci společností, které do regionu přivedla agentura
CzechInvest. Nechyběli mezi nimi zástupci Denso Manufacturing Czech, Bombardier
Transportation Czech Republic, Atento, Faerch Plast s.r.o., Merz s.r.o nebo Suchánek &
Walraven s.r.o. S podniky mimo hejtmana, radních Libereckého kraje a zástupců CzechInvestu
diskutovali i zástupci místních úřadů práce či Hospodářské komory.


